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– (...) gospodarka odpadami 
komunalnymi i wodno-ka-
nalizacyjna to priorytetowe 
zagadnienia do rozwiązania 
w kobyłkowskim samorzą-
dzie. (...) Wierzę, że problemy 
PGK, które bezpośrednio do-
tykają mieszkańców miasta, 
zostaną niebawem przezwycię-
żone – mówi Grzegorz Owsian-

ko, nowy wiceburmistrz  
Kobyłki >> str. 5
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Ludzi łączy 
 potrzeba życia  

w przyjaznej  
przestrzeni

Mam świadomość,  
jakiego zadania  
się podjąłem

– (...) Od nowego roku szkol-
nego przedszkolaki i ucznio-

wie rozpoczęli naukę w pełni 
wyposażonych budynkach,  

z pełną infrastrukturą sporto-
wą i rekreacyjną. Każda sala 

lekcyjna posiada dostęp do 
Internetu, komputer, rzutnik  

i tablicę interaktywną. - mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz 

Miasta Ząbki.    >> str. 3

Największa  
inwestycja  

ząbkowskiego   
samorządu

– Nie boję się odważnych de-
cyzji. O czym świadczy chociażby 

decyzja o ubieganiu się o mandat radnego 
w mojej rodzinnej sytuacji. Mając siedmioro 
dzieci też nie można narzekać na brak za-
jęć. Świadczy o tym również moja ostatnia 
decyzja o przyjęciu funkcji przewodniczą-
cego Rady, bowiem zanim odbędzie się  
w takiej sprawie głosowanie, trzeba wyrazić 
zgodę na kandydowanie. A poza tym, czy sa-
morząd to już nie jest polityka? – mówi Adam 
Pietrzak, nowy przewodniczący Rady  
Powiatu Wołomińskiego >> str. 8
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Co dla przedsiębiorców oznacza 
nowy plik JPK VAT?

O tym jakie zmiany zostają wprowadzone od 1 października w związku  
z wejściem w życie nowego pliku JPK_VAT rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Czy przedsiębiorców czeka 
duża zmiana od 1 października?
– Pierwszego października wejdą 
w życie przepisy nakładające na 
podatników podatku VAT obo-
wiązek składania nowego pliku 
JPK_VAT. Pytanie, czy to duża 
zmiana? Tak, myślę, że to bardzo 
duża zmiana.
– Przedsiębiorcy przyzwyczaili 
się już do comiesięcznego skła-
dania plików JPK_VAT, więc na 
czym polega nowość?
– Nowy plik JPK_VAT będzie 
wysyłany do Ministra Finansów 
podobnie jak do tej pory, co mie-
siąc. Nowością jest to, że nowy plik 
JPK_VAT zastąpi samą deklarację 
VAT: miesięczną VAT-7 oraz 
kwartalną VAT-7K. Po 
prostu nowy plik 
JPK_VAT będzie 
się składał z części 
ewidencyjnej, po-
dobnie jak do tej 
pory oraz z nowej 
części – deklara-
toryjnej, która 
zastąpi deklara-
cję. W przypad-
ku rozliczeń 
kwartalnych, 
p i e r w s z e 
dwa mie-
siące będą 
zawierały jedynie część ewidencyj-
ną. Od 1 października nie będzie 
możliwości złożenia deklaracji 
VAT w inny sposób, niż poprzez 
nowy JPK_VAT.
– Czy to jedyna zmiana?
– Ależ nie. Główne zmiany dotyczą 
zakresu informacji jakie przed-
siębiorcy będą raportować wprost 

do Ministra Finansów. Nowy plik 
JPK_VAT wprowadza dodatkowe 
oznaczenia w szczególności dla 
transakcji wrażliwych, narażonych 
na oszustwa podatkowe (m.in 
sprzedaży alkoholu etylowego, czy 
wyrobów tytoniowych). Wprowa-
dzenie dodatkowych oznaczeń, ma 
przyczynić się do większej efek-

tywności aparatu kontrolnego w 
wykrywaniu oszustw podatkowych, 
a w konsekwencji wyeliminowania 
szarej strefy.
– A co to są kody GTU?
– Powiem tak, nowa struktura pliku 
JPK_VAT zawiera trzy nowości: 
Po pierwsze – kody GTU – to kody 
do oznaczania sprzedawanego 
asortymentu, czyli towarów i usług; 
w tej grupie przedsiębiorcy będą 
raportować sprzedaż m.in. alkoholi, 
paliw, wyrobów tytoniowych, ale 
również sprzedaż usług doradczych, 
czy transportowych;
Po drugie – kody procedur transakcji 

– w tej grupie przedsiębiorcy będą 
musieli oznaczyć szczegółowym 
kodem transakcję, jeśli dotyczy ona 
np. sprzedaży w procedurze marży 
usług turystycznych, czy dostawy 
towarów używanych (np. handel 
używanymi samochodami);
Po trzecie – kody typów dokumen-
tów – tu będzie miejsce do wska-

zania, czy dana faktura dotyczy np. 
mechanizmu podzielonej płatności 
MPP. W przypadku otrzymania fak-
tury od wystawcy stosującego meto-
dę kasową również nabywca będzie 
zobowiązany do zaraportowania tej 
informacji w nowym pliku JPK_VAT.
– Przyznam, że trochę trudno 
objąć skalę zmian.
- Rzeczywiście, zakres nowych 
informacji, jakie zobowiązany jest 
przekazać przedsiębiorca w nowych 
plikach JPK_V7M oraz JPK_V7K 
jest naprawdę imponujący i ta re-
wolucja zacznie obowiązywać już za 
tydzień, tj. 1 października 2020 roku.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– (...) nowa struktura pliku JPK_VAT 
zawiera trzy nowości: – kody GTU  

– to kody do oznaczania sprzedawa-
nego asortymentu, czyli towarów  

i usług; Po drugie – kody  
procedur transakcji. Po trzecie  

– kody typów dokumentów  
– tu będzie miejsce do wskazania, 

czy dana faktura dotyczy  
np. mechanizmu podzielonej 

płatności MPP– wyjaśnia  
Paweł Żółtek, właściciel  biura ra-

chunkowego mojerozliczenia.pl 

Santander Bank Polska S.A. z siedzibą w Warszawie, przy al. Jana Pawła II 17, 00-854 Warszawa, zarejestrowana w Sądzie Rejonowym dla m.st. Warszawy 
w Warszawie, XII Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sądowego pod nr. KRS 0000008723, utworzona na podstawie Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 
11 kwietnia 1988 r. w  sprawie utworzenia Banku Zachodniego we Wrocławiu (Dz. U. z 1988 r. Nr 21, poz. 142), NIP 896-000-56-73. Wysokość kapitału zakładowego 
993 334 810 zł. Wysokość kapitału wpłaconego 933 334 810 zł. Szczegóły oferty, informacje o opłatach, prowizjach i oprocentowaniu są dostępne w placówkach 
banku, na santander.pl oraz pod numerem infolinii 1 9999 – opłata zgodna z taryfą danego operatora. Stan na 19.09.2018 r.

Świetne oferty
w zasięgu ręki

Zapraszamy do Placówki nr 1 w Zielonce 
ul. Wyszyńskiego 28  
tel. 22 245 52 43, pn.–pt. 9:00–17:00                                      

www.wilenskapark.pl
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W uroczystości, którą zainaugu-
rowała msza święta w Parafii Zesłania 
Ducha Świętego celebrowana przez 
biskupa Romualda Kamińskiego 
uczestniczyli m.in.  Piotr Borczyński, 
wicestarosta wołomiński, Katarzyna 
Kadzidłowska, prezes ZNP Woło-
min, Rafał Lew-Starowicz, zastępca 
dyrektora departamentu w Minister-
stwie Edukacji  Narodowej, Robert 
Perkowski, burmistrz Ząbek w po-
przedniej kadencji, Artur Murawski, 
były wiceburmistrz Ząbek, Zbigniew 
Forysiak, komendant Straży Miejskiej  
w Ząbkach oraz komendant Ko-
misariatu Policji w Ząbkach,  
a także radni miejscy Olga Oleksyn, 
Marzena Toton, Zofia Dąbrowska, 
Łukasz Uściński, Edyta Kalata, To-
masz Szymczak, Artur Wałachowski, 
Marcin Kubicki, Aleksandra Wojcie-
chowska, Piotr Pieńkowski, Jarosław 
Pisarczyk, radni powiatowi Sławomir 
Pisarczyk i Tomasz Kalata, dyrektorzy 
ząbkowskich placówek oświatowych, 
kierownicy departamentów UM Ząbki 
oraz przedstawiciele wykonawców 
inwestycji i duchowieństwa.

Po zakończeniu mszy uczestnicy 
uroczystości udali się do nowego 
budynku szkolnego, gdzie odbyło się 
przecięcie wstęg przed wejściem do 
przedszkola i szkoły,  poświęcenie 
najnowocześniejszej placówki eduka-
cyjnej w Ząbkach oraz przygotowana 
przez grono pedagogiczne i uczniów 
część artystyczna. 

Cześć oficjalną rozpoczę-
ły Ewa Kacprzak, dyrektor Szko-
ły Podstawowej nr 3 w Ząbkach  
i Grażyna Świeżak, dyrektor Publicz-
nego Przedszkola nr 1.

- W Ząbkach powstała placówka na 
miarę XXI wieku. Ten budynek jest i 
będzie wspaniałą wizytówką naszej 
gminy. Stworzone warunki pozwolą 
dzieciom poszerzać swoje umiejęt-
ności, rozwijać zainteresowania i z 
nadzieją patrzeć w przyszłość. Kie-
rowanie taką placówką to prawdziwy 
zaszczyt, ale i odpowiedzialność. W 
dniu dzisiejszym odsłaniamy nową 
niezapisaną jeszcze kartę historii, 
historii tego miejsca. Zapiszmy ją 
mądrze i odpowiedzialnie - powie-
działa Ewa Kacprzak, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 3.

- Wychowanie przedszkolne jest 
pierwszym ogniwem i integralną 
częścią systemu edukacji. Dlate-
go cieszy nas, że powstał w Ząb-
kach nowy budynek przedszkola, w 
którym możemy zapewnić opiekę, 
wychowanie i nauczanie 125 ząb-
kowskim przedszkolakom.  Piękne 
i doskonale wyposażone sale stwa-
rzają wspaniałe warunki do zabawy  
i nauki (…) dodała Grażyna Świeżak, 
dyrektor Publicznego Przedszkola nr 1.

 Burmistrz Małgorzata Zyśk 
podziękowała dyrekcji placów-
ki, pracownikom UM Ząbki i 
radnym za ogromny wkład pracy  
w powstanie nowej szkoły i przed-
szkola. 

- To była wielka, wytężona pra-
ca. Całe wakacje i okres je poprze-
dzający upłynęły na nadzorowaniu 
prac, aby efekt końcowy był zgodny 
z oczekiwaniami, aby dzieci czuły 
się tutaj dobrze i aby edukacja prze-
biegała w komfortowych warunkach. 
W imieniu władz miasta Ząbki z 
serca dziękuję – mówiła ze wzrusze-
niem burmistrz Małgorzata Zyśk.   
- Jestem niezmiernie szczęśliwa, że 
możemy dziś otworzyć nowy budy-
nek przedszkola i szkoły. Historia 
tej placówki rozciąga się na dwie 
kadencje. Podczas kadencji burmi-

strza Roberta Perkowskiego, zapadła 
decyzja o zakupie działki i zapro-
jektowaniu obiektu, w czasie obec-
nej kadencji wybudowaliśmy szkołę  
i przedszkole. Nie byłoby to moż-
liwe bez ogromu pracy wszystkich 
pracowników Urzędu Miasta Ząbki. 
(…) Wiele osób pytało czy szkoła i 
przedszkole otworzą swoje podwoje 
od 1września. Ja byłam tego pewna, bo 
wszystkie zaangażowane osoby włożyły 
serce, aby od nowego roku szkolnego 
budynek mógł przyjąć przedszkolaków 

i uczniów. – dodała Małgorzata Zyśk.
W trakcie swojego przemówie-

nia Rafał Lew-Starowicz, zastępca 
dyrektora departamentu w  Mini-
sterstwie Edukacji  Narodowej pod-
kreśli zaangażowanie władz Ząbek 
w zapewnienie dzieciom i młodzieży 
odpowiednich warunków do nauki i 
rozwoju. 

- Cieszy to, że samorząd ząbkowski 
traktuje oświatę w taki sposób, w jaki po-
winno się ją traktować – jako inwestycję  
w przyszłość. – powiedział Rafał Lew-
-Starowicz

Przewodniczący Rady Miasta, 
Waldemar Stachera zaznaczył, że 
zrealizowanie tej największej  
w historii ząbkowskiego samorządu 
inwestycji nie byłoby możliwe bez 
zaangażowania burmistrz Małgo-
rzaty Zyśk i pracowników urzędu 
miasta oraz pracowników szkoły i 
przedszkola.

- Nie byłoby tej inwestycji gdyby, 
nie zgodna praca Rady Miasta Ząbki 
oraz profesjonalizm wykonawców 
obiektu. Nie byłoby tej inwestycji, 
gdyby nie podatki, które wpływają 

do miejskiej kasy od ząbkowskich 
przedsiębiorców mieszkańców miasta. 
– powiedział przewodniczący Rady 
Miasta Ząbki

Po zakończeniu części oficjalnej 
goście podziwiali występy przedszko-
laków oraz uczestniczyli w pasowaniu 
uczniów klas pierwszych. 

-Życzę wam, abyście czuli się w tej 
szkole dobrze, abyście zdobywali dużo 
wiedzy, mieli fajne koleżanki i fajnych 
kolegów.  Żebyście mogli kiedyś po-
wiedzieć, że wasza pani, jest najlepszą 

panią w całej szkole. – zwróciła się do 
nowo pasowanych uczniów Marzena 
Toton przewodnicząca Rady Rodzi-
ców. Chciałabym także podziękować 
za tę szkołę burmistrz Małgorzacie 
Zysk, koleżankom i kolegom radnym 
oraz paniom dyrektor, nauczycielom i 
wszystkim pracownikom placówki. W 
imieniu niemal 4000 rodziców – dzię-
kuję. - dodała Marzena Toton. 

Na zakończenie goście mieli 
możliwość zwiedzenia placówki. 
Przestronne i doskonale wyposażone 
sale lekcyjne, hala i boisko sportowe, 
wewnętrzne patio oraz dwa  place za-
baw dla najmłodszych dzieci wywarły 
na zwiedzających ogromne wrażenie. 
Można było usłyszeć wiele pochwał 
i słów uznania zarówno pod adre-
sem burmistrz Małgorzaty Zyśk, jak  
i wykonawców inwestycji.  

Dzień 18 września  pozostanie w 
pamięci całej społeczności szkolnej 
jako wielkie wydarzenie, które po-
twierdziło, że marzenia o nowej, no-
woczesnej szkole można zrealizować. 
Warto zaznaczyć, że nowy budynek 
Szkoły Podstawowej nr 3 i Publicznego 

Przedszkola nr 1 w Ząbkach powstał 
w niespełna półtora roku, a całkowity 
koszt inwestycji, łącznie z wyposaże-
niem sal lekcyjnych wynosi około 50 
milionów złotych.  

- Miasto Ząbki rozwija się  
i pięknieje. 1 września oddaliśmy 
do użytkowania nową piękną szko-
łę, przedszkole i pełnowymiaro-
wą halę sportową. Jesteśmy naj-
młodszym miastem w Polsce i stale 
budujemy oraz rozbudowujemy 
obiekty oświatowe. Jest to nie lada 

wyzwanie, zważywszy na fakt, że 
każdy nowy obiekt jest wybudowany 
z coraz większym rozmachem. Od 
nowego roku szkolnego przedszkolaki  
i uczniowie rozpoczęli naukę  
w pełni wyposażonych budynkach, 
z pełną infrastrukturą sportową i 
rekreacyjną. Każda sala lekcyjna 
posiada dostęp do Internetu, kom-
puter, rzutnik i tablicę interaktywną. 
Szkoła posiada dobrze wyposażone 
pracownie komputerowe oraz pra-
cownie przedmiotowe i językowe, a 
każdy uczeń ma indywidualną szafkę. 
Dzieci i młodzież mogą korzystać z 
hali sportowej, boiska sportowego, 
bieżni i dwóch placów zabaw. Cała 
inwestycja to koszt około 50 mln 
złotych. Na halę sportową oraz szkołę 
gmina pozyskała dofinansowanie  
w wysokości 7, 5 mln złotych. – po-
wiedziała burmistrz Małgorzata Zyśk.

W imieniu redakcji Życia Powiatu 
na Mazowszu życzy uczniom, dyrekcji, 
nauczycielom i wszystkim pracow-
nikom nowej szkoły i przedszkola 
samych sukcesów.

Aleksandra Olczyk

3powiatwięcej wiadomości na www.zyciepw.pl

Nanowocześniejsza placówka edukacyjna w Ząbkach  oficjalnie otwarta.
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W co gra Prezes?
Edward M. Urbanowski

Profesor Rafał Matyja, politolog: Dotąd spory w Zjednoczonej Prawicy 
(Kaczyński, Ziobro, Gowin) nie tylko nie były rozstrzygane w tak dramatyczny 
sposób, ale też nie było dwóch sporów na raz, a tu mamy spór z oboma koali-
cjantami i próbę poustawiania własnej partii. Wygląda to poważnie!

Bez wątpienia ten konflikt w dużej mierze wziął się z głowy Jarosława 
Kaczyńskiego, który ma jakiś cel. Nie wątpię, że to jest rozgrywka, w której coś 
sobie założył. Ale moim zdaniem rozgrywa to tak, żeby to było nieprzejrzyste 
nie tylko dla nas, ale także dla partnerów - Ziobry i Gowina.

Czasem Kaczyński rozsiewa wokół siebie dym, wznieca kurz czy pył, żeby 
było niejasne, jaka jest jego ostateczna intencja i w którą stronę chce zamknąć 
rozgrywkę. Bywa też, że Kaczyński mówi coś, co ma nas sprowokować, co jest 
obliczone na reakcję komentariatu, jak choćby słowa o gorszym sorcie. Ale to 
nie jest ten przypadek. Tu nie chodzi o satysfakcję, że my, komentatorzy, nie 
wiemy, o co chodzi. Ziobro i Gowin też nie są pewni, co się stanie!

Kaczyński jest dobrym taktykiem. Ale nie jest nieomylny, a przede wszyst-
kim działa w otoczeniu, które ciągle uczy się odczytywać jego zachowania. I 
robi to coraz lepiej. To już było widać w wiosennej wygranej Gowina. To widać 
w grze, którą prowadzi Ziobro. Kaczyński lubi ryzyko, nie jest politykiem, 
który podejmuje tylko te wyzwania, w których wygrana jest prawie pewna. 
Ale podkreślam: dużo działań, które podejmuje, to gry obliczone na zmylenie 
przeciwnika!

Pierwsze cztery lata PiS-u to było rządzenie w komfortowych warunkach. 
Kaczyński może liczyć na powrót do tego stanu idealnego: rządzenie tylko ze 
swoją partią, dodatkowo oczyszczoną z ludzi, którzy mu się postawili w nocy 
podczas głosowania nad ustawą o ochronie zwierząt. Może powiedzieć, że 
woli rządy takie, jak miał, albo żadne.

Dość popularne jest twierdzenie, że Kaczyński raz przegrał przedtermi-
nowe wybory i dlatego więcej tego nie zrobi. Ale Kaczyński jest za dobrym 
graczem, żeby powiedzieć, że skoro raz na czymś przegrał, to już mu to do 
głowy nie przyjdzie. Przyjdzie!Ale będzie ostrożniejszy.

Uczciwie mówię: nie wiemy, co będzie. Jednak nie wykluczałbym wyborów, 
choć wydaje mi się to mniej prawdopodobne niż zaklajstrowanie układu na 
warunkach Kaczyńskiego.

Ten sygnał, że Kaczyński jest gotowy pójść na wybory, był nie tylko do 
Ziobry i Gowina, którzy raczej musieli to zlekceważyć. Był skierowany przede 
wszystkim do własnego klubu. To była próba zobaczenia, kto zaryzykuje we 
własnej partii. Gdyby sprzeciwili się tylko Gowinowcy i Ziobryści, sprawa byłaby 
jasna. A Kaczyński zobaczył, że nawet przy straszaku „na pewno nie znajdziecie 
się na listach wyborczych”, jakaś część swoich go zawiodła.

W moim polu widzenia jest jedna rzecz, bardzo wielka niewiadoma: wi-
rus. Nad tym Kaczyński na pewno nie panuje. To jest zmienna, która może 
wywracać jakieś plany. Pierwszy lockdown nie zmienił bardzo Polaków w 
wymiarze politycznym, ale jeśli jesienią będziemy mieli kłopoty, to nałożą się 
na poprzednie, już tak prosto nie będzie. Tu można zastosować miarę, o jakiej 
mówił kiedyś Janusz Palikot: ważne rzeczy dzieją się w polityce, kiedy mówi o 
nich ulica, przeciętny człowiek!

…. czyli, czekamy.
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Czas, w jakim przyszło nam w 
ostatnich miesiącach funkcjonować, 
ma dla nas wszystkich wiele niewia-
domych. Często, ze sobą sprzeczne, 
informacje i doniesienia medialne 
powodują mętlik w głowie większości 
nas. Nikt na 100% nie wie jak w tej 
nowej, niezwykłej, niezrozumiałej i 
trudnej rzeczywistości się odnaleźć.

Czy te wszystkie aspekty oznacza-
ją, że dla własnego bezpieczeństwa 
powinniśmy rezygnować, choćby z 
namiastki, normalności? To pytanie, 
które zadawane jest w różnych kon-
figuracjach przez wszystkie grupy 
społeczne. Coraz częściej, w trakcie 
rozmów indywidualnych, pojawia się 
wiele teorii spiskowych, równie często 
wzajemnie się wykluczających, jak to 
ma miejsce w przypadku newsów i do-
niesień medialnych. Jednym słowem 
– każdy z nas ma osobiste dylematy 
do rozstrzygnięcia. 

Z jednej strony stawiamy sobie 
coraz więcej pytań, na które nikt nie 
zna odpowiedzi. Zastanawiamy się nad 
tym:  Jak żyć? Jak się zachowywać w tej 
czy innej sytuacji? Chodzić, czy może 
nie chodzić na te, czy inne wydarzenia? 
Kontaktować się z bliskimi, czy może 
lepiej nie narażać ich na „przynie-
sione” z innego środowiska wirusy? 
Organizować, czy nie organizować, 
spotkania rodzinne i wydarzenia spo-
łeczne? Brać w nich udział, czy lepiej 
zamknąć się w domu i nigdzie nie 
chodzić, w niczym nie uczestniczyć? 
Podobnych pytań przed każdym z nas 
pojawia się coraz więcej. 

Z drugiej strony obserwując to, 
co dzieje się w przestrzeni publicz-
nej, w szpitalach, przychodniach, 
szkołach, na ulicach, w niektórych 
sklepach, patrząc jak zachowują się 
kupujący na targowiskach, żałobnicy 
na pogrzebach, trudno nie odnieść 
wrażenia, że mamy do czynienia ze 
swoistego rodzaju „społeczną” dwu-
biegunowością zachowań.  Wygląda to 

trochę tak, jakby te covidowe wirusy w 
jednych miejscach były a inne omijały 
szerokim łukiem.

Covidowy chaos informacyjnym to 
nie jedyny dylemat jaki obecna rzeczy-
wistość nam zgotowała. W całym tym 
zamieszaniu dodatkowego paliwa, pod-
sycającego niepewność wielu środowisk 
rodzinnych, społecznych i samorządo-
wych, dostarczają nam elity polityczne 
zaczynając od tych najwyższych rangą 
a na samorządowych, w tym tych nam 
najbliższych – lokalnych – kończąc.

Tu również od wielu miesięcy bra-
kuje gruntu, po którym można stąpać 
pewną nogą. Pomimo wielu wariantów 
tarcz kryzysowych, ciągle towarzyszy 
nam niepewność o zachowanie miejsc 
pracy, o funkcjonowanie systemu opie-
ki zdrowotnej, oświaty, o zachowanie 
ciągłości funkcjonowania organizacji 
społecznych, do których zgłasza się 
coraz więcej mieszkańców,  z różnych 
powodów znajdujących się w wyjątkowo 
trudnej sytuacji życiowej. 

Nic nie zapowiada szybkiego opano-
wania tego chaosu, a obserwując ostatnie 
doniesienia z potyczek na szczeblu 
ogólnopolskiej polityki, powinniśmy zdać 
sobie sprawę, że wiele z tych dylematów 
musimy rozwiązać sami, znaleźć coś, co 
zamiast frustracji, pozwoli nam utrzy-
mać równowagę.

Kilka tygodni temu, od młodej, świe-
żo upieczonej mężatki, usłyszałam jakże 
mądre i prawdziwe, przez wielu zbyt 
często zapominane słowa: „Najważniej-
sza jest rodzina”.  Warto w tych dziwnych 
czasach pamiętać, że więzy krwi czy 
więzy serdecznej przyjaźni potrafią zni-
welować wiele ze wspomnianych wyżej 
zewnętrznych niedogodności. Pomagają 
przywrócić spokój i wywołać nadzieję, że 
w końcu kiedyś nadejdzie czas, że będzie 
normalniej.

Pamiętajmy więc, że nie jesteśmy 
sami. Nie tylko my czujemy się w tej 
rzeczywistości zagubieni. Nasi bliscy 
mają podobne dylematy.

Nasze dylematy  
czyli – rodzina  

jest najważniejsza
Teresa Urbanowska

18 września 2018 roku odbyło się uroczyste otwarcie drugiej lokalizacji 
Szkoły Podstawowej nr 3 i Publicznego Przedszkola nr 1 w Ząbkach. 

Największa  
inwestycja  
ząbkowskiego  
samorządu

 Zielonka, 2020.09.03                                                                          
                                                                                                                             O G Ł O S Z E N I E  

WGP.6840.3.9.2020   

Zgodnie z miejscowym planem, przyjętym Uchwałą Rady Miasta Zielonka Nr XXXVI/337/17 z dnia 29 czerwca 
2017 r. w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Zielonka - 
w rejonie od ul. Leśnej do ul. Wojska Polskiego – obszar VI, nieruchomość będąca przedmiotem przetargu 
położona jest w strefie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej (symbol – 4-MN).
Przetarg odbędzie się dnia 28 października 2020 r. o godzinie 12:00 (dwunastej) w siedzibie Urzędu Miasta 
Zielonka, 05-220 Zielonka, ul. Lipowej 5, pokój nr 3, powiat wołomiński, województwo mazowieckie. 
Nieruchomość zabudowana jest dwoma budynkami mieszkalnymi o łącznej powierzchni zabudowy 174 m² 
oraz garażem o powierzchni zabudowy 21 m².
Rejestracja uczestników przetargu  odbędzie się pod ww. adresem w dniu przetargu w godzinach 11:30–11:55 .
Wadium w ww. kwocie należy przekazać wyłącznie w pieniądzu na rachunek bankowy Urzędu Miasta Zielonka 
nr 96 1020 1026 0000 1302 0261 3594 z takim terminie, aby środki pieniężne znalazły się na rachunku 
bankowym najpóźniej dnia 23 października 2020 r.
Dowód wniesienia wadium przez uczestnika przetargu podlega przedłożeniu komisji przetargowej przed 
otwarciem przetargu, podczas rejestracji jego uczestników. Uczestnikiem przetargu może być osoba, która 
wpłaci wadium i zostanie zarejestrowana jako jego uczestnik. Wpłacone wadium uczestnika przetargu, który 

wygra przetarg, zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości.
Najpóźniej w ciągu 21 dni od dnia rozstrzygnięcia przetargu, jego organizator jest obowiązany zawiadomić 
osobę ustaloną jako nabywcę nieruchomości o miejscu i terminie zawarcia umowy sprzedaży nieruchomości. 
Wyznaczony termin nie może być krótszy niż 7 dni od dnia doręczenia zawiadomienia. Jeżeli osoba ustalona 
jako nabywca nieruchomości nie stawi się bez usprawiedliwienia w miejscu i terminie podanym w ww. 
zawiadomieniu, organizator przetargu może odstąpić od zawarcia umowy, a wpłacone wadium nie będzie 
podlegać zwrotowi. 
Stosownie do art. 70 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, cena 
nieruchomości sprzedawanej w drodze przetargu podlega zapłacie nie później niż do dnia zawarcia umowy 
przenoszącej własność. Nabywca poniesie koszty: sporządzenia aktu notarialnego, postępowania 
wieczystoksięgowego oraz ewentualnego wznowienia lub okazania granic.
Dodatkowych informacji dotyczących przetargu można uzyskać w Wydziale Gospodarki Przestrzennej Urzędu 
Miasta Zielonka, ul. Lipowa 5, 05-220 Zielonka, pokój 310, w godzinach: 8:00-17:00 -poniedziałki, 8:00-16:00 
- wtorki, środy i czwartki ; 8:00-15:00 – piątki; telefonicznie pod numerem 22 7613925 lub elektronicznie 
„um@zielonka.pl”.

Na podstawie art. 38 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (j. t. Dz. U. z 2020 r. poz. 65 z późn. zm.), § 3 ust. 1 rozporządzenia 
Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r.  w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (j. t. Dz. U. z 2014 

r. poz. 1490) oraz uchwały Nr XXI/181/20 Rady Miasta Zielonka z dnia 14 maja 2020 r., Burmistrz Miasta Zielonka podaje do publicznej wiadomości informację o planowanym 
ustnym nieograniczonym drugim przetargu na sprzedaż nw. nieruchomości będącej własnością Gminy Miasta Zielonka.

nazwa obrębu nr ew. dz. tytuł prawny pow. /m²/ położenie cena wywoławcza brutto /zł/ wadium /zł/ mpzp rodzaj użytkowania

5-20-05 54 WA1W/00146490/8 1325 ul. 11 Listopada 45 1.050.000 150.000 4-MN zabudowana
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Punktualnie o godzinie 12:00 
uczestników wydarzenia powitali 
Małgorzata Zyśk, burmistrz  Mia-
sta Ząbki oraz przedstawiciele 
Stowarzyszenia Ekozlot.

– Cieszę się, że Ząbki po raz 
kolejny mogą gościć sympatyków 
elektro- mobilności. IV Zlot Samo-
chodów Elektrycznych i Hybrydo-
wych oraz Zlot aut zabytkowych i 
po konwersji ReinCARnacja, to 
ważne  wydarzenia promujące roz-
wój ekologicznych, bez emisyjnych 
pojazdów.– powiedziała Małgorza-
ta Zyśk, burmistrz Ząbek.

Organizatorzy zlotu – Sto-
warzyszenia Ekozlot.pl Rozwój 
Elektro-mobilności, Burmistrz 
Miasta Ząbki, Starostwo Powiatu 
Wołomińskiego, firma CortoLift 
Windy i Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Ząbkach zadbali o to, 
aby nikt z uczestników eventu, nie 
narzekał na brak atrakcji. Wśród 
młodzieży i dorosłych uczestników 
największym zainteresowaniem 
cieszyły jazdy testowe samocho-
dami elektrycznymi  takich marek 
jak: Nissan, BMW, Ford, Tesla oraz 
elektryczną rikszą , prezentacje 
samochodów po konwersji oraz 
stoiska wystawców m.in. Nivette 
(dealer samochodów  Nissan i 
Mazda), Tesla dla Ciebie, PSPA 
i GO+Eauto Wypożycz teslę 
PL.  Do dyspozycji najmłodszych 
były m.in. mini wypożyczalnia 
samochodzików elektrycznych i 
dmuchańce. Dzieci mogły także 
pomalować farbami stare samo-
chody oraz wziąć udział w licznych 
konkursach. 

- Ta przepiękna impreza  do-
skonale odzwierciedla zaintere-
sowanie samochodami elektrycz-
nymi i pokazuje, że takich właśnie 
pojazdów potrzebujemy, także ze 
względu  na ochronę środowiska 
naturalnego. Będziemy z pewności 
ą popularyzować ideę elektro-mo-
bilności, myślę, że z roku na rok sa-
mochody z napędem elektrycznym 
będą coraz tańsze i dostępne dla 
większego grona użytkowników. 
– powiedział Sławomir Pisarczyk, 
radny powiatu wołomińskiego.

Zgodnie z tradycją odbyły się 
też rajdy samochodowe. W pierw-
szym wzięły udział samochody 
elektryczne i spalinowe, w drugim 
samochody zabytkowe i zabytkowe 
po konwersji. Każdy z rajdów  od-
bywał się w dwóch konkurencjach. 
W pierwszej z nich samochody 
elektryczne ścigały się na odcin-
ku czasowym, w drugiej pojazdy 
elektryczne w wyścigu na 1/4 mili 
rywalizowały  z autami spalinowy-
mi.  Tę ostatnią konkurencję za-
kończyła uroczysta parada, na czele 
której jechała elektryczna ryksza 
z burmistrz Małgorzatą Zyśk i 
Włodzimierzem Zientarskim.  W 
trakcie Zlotu wybrano także naj-
starszy samochód uczestniczący w 

evencie  oraz najładniejszy samo-
chód czwartego Ekozlotu.

- Takie przedsięwzięcia, jak 
czwarty już Zlot Samochodów 
Elektrycznych i Hybrydowych, a 
w tym roku także zabytkowych są 
niezwykle ważne, ponieważ  elek-
tro-mobilność to nasza przyszłość. 

Wczoraj podczas odbywającej się 
w Ząbkach konferencji powołany 
został zarząd twórczy  Polskiej Izby 
Gospodarczej Elektro-mobilno-
ści - instytucji, która z pewnością 
przyczyni się do rozwoju tego sek-
tora. – powiedziała dziennikarka 
Dominika Sygiet.

Nie zabrakło też konkursów z 
cennymi nagrodami m.in. w po-
staci roweru elektrycznego ufun-
dowanego przez firmę ”ForEko” 
oraz wywiadów prowadzonych na 
scenie przez Włodzimierza Zien-
tarskiego.  Jego rozmówcami byli 
m.in. przedstawiciele takich firm, 
jak  GO+Eauto,  Nivette sp z o.o 
dealer marki Nissan, Tesla, Cargo 
Green, a także Maciej Mazur z 

Polskiego Stowarzyszenia Paliw 
Alternatywnych, który przedsta-
wił nowy projekt pt: „elektro-
mobilni.pl”, Robert Staniewicz, 
miłośnik elektro-mobilności, 
który sam skonstruował i wyko-
nał 3-kołowy rower elektryczny.  
IV Zlot Samochodów Elektrycz-

nych i Hybrydowych w Ząbkach 
zaowocował pełnym przekrojem 
aut elektrycznych i wielu innych 
ciekawych pojazdów oraz  zgroma-
dził liczne grono konstruktorów i 
dealerów samochodów elektrycz-
nych i hybrydowych, producentów 
i importerów akcesoriów i części 
samochodowych a także opera-
torów stacji ładowania i przed-
stawicieli firm fotowoltaicznych. 
Był także niepowtarzalną okazją, 
by poznać liczne zalety pojazdów 
elektrycznych i hybrydowych oraz 
opinie kierowców i ekspertów 
użytkujących takie samochody na 
co dzień.

- Nie wolno nam zgubić idei, 
która narodziła się tutaj cztery 

czy nawet pięć lat temu. Tego, że 
Ząbki staną się centrum nowego 
ruchu, który decyduje o przyszło-
ści motoryzacji. To w Ząbkach 
narodziła się idea poświęcenia się 
elektro-mobilności, to w Ząbkach 
zawiązała się Polska Izba Go-
spodarcza Elektro-mobilności, 

która zrzesza osoby najbardziej  
kompetentne w tej dziedzinie. 
Wybiegając w przyszłość, mam 
nadzieję, że za 10 lat będziemy w 
Ząbkach obchodzić fantastyczny 
jubileusz 15-lecia izby i być może 
właśnie tutaj odbędzie się premie-
ra pierwszego polskiego prawdzi-
wego samochodu elektrycznego, 
który będzie się nazywał „Ząbek” 
– dodał dziennikarz motoryzacyjny 
Włodzimierz Zientarski.  

O randze Zlotu świadczy  
udzielony wydarzeniu patronat  
Wydziału Elektrycznego Politech-
niki Warszawskiej oraz partnerzy 
imprezy - Fundacja PGNiG im 
Łukasiewicza i PKN ORLEN,

Aleksandra Olczyk

Po raz czwarty Ząbki gościły fanów elektro-mobilności z Polski i Europy.

20 września, Ząbki już po raz czwarty stały się stolicą przyjaznej dla 
środowiska naturalnego motoryzacji. Prowadzone przez Włodzimierza 
Zientarskigo i Dominikę Sygiet wydarzenia - IV Zlot Samochodów Elek-
trycznych i Hybrydowych oraz Zlot aut zabytkowych i po konwersji Re-
inCARnacja, przyciągnęły liczne grono pasjonatów elektro – mobilności .

IV Zlot Samochodów 
Elektrycznych  
i Hybrydowych  
w Ząbkach

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) oraz  
art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Zarządu Powiatu Wołomińskiego, 
reprezentowanego przez pełnomocnika P. Marcina Dobka, 
złożony w dniu 15.09.2020 r., postępowania administracyj-
nego w sprawie znak: WAB.6740.14.38.2020 o wydanie 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dla zadania pod nazwą: „Rozbudowa drogi powiatowej  
Nr 4314W ul. Matarewicza w Ossowie poprzez budowę 
dodatkowej jezdni o długości 152 m obsługującej 
tereny przyległe w ramach zadania inwestycyjnego: 
Projekt budowy miejsc obsługi podróżnych przy 
drodze powiatowej Nr 4314W”.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod •	
inwestycję na rzecz Powiatu Wołomińskiego w części (tłustym 
drukiem – numery działek w projektowanym pasie drogowym 
przeznaczone do przejęcia pod inwestycję, w nawiasach – 
numery działek po podziale):

ew. nr: 304 (−	 304/1, 304/2), 312 (312/1, 312/2), 313 (313/1, 
313/2), 314 (314/4, 314/5), 315 (315/1, 315/2), 316 (316/1, 
316/2)  obręb 0027, Ossów - 03, jedn. ewid. 143412_5 
Wołomin – obszar wiejski,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod •	
inwestycję w całości na rzecz Powiatu Wołomińskiego: 

ew. nr −	 305, 306, 307, 308, 309, 310, 311 obręb 0027, Os-
sów - 03, jedn. ewid. 143412_5 Wołomin – obszar wiejski. 

Działka przeznaczona pod budowę lub przebudowę zjazdów, 
niewchodząca w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym 
drukiem – numer działki przeznaczonej pod budowę lub przebu-
dowę zjazdów, w nawiasach – numery działek po podziale):

ew. nr: 304 (304/1, −	 304/2)  obręb 0027, Ossów - 03, jedn. 
ewid. 143412_5 Wołomin – obszar wiejski. 

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie Powiatowym 
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, (po up-
rzednim kontakcie telefonicznym– tel. 22 346 11 66 w godzinach 
przyjęć interesantów), gdzie można również zgłosić ewentualne 
uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze 
zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od 
dnia publicznego ogłoszenia.

WAK.6845.15.2020   Zielonka, 17.09.2020r.     

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 65 t.j.) Burmistrz Miasta Zielonka podaje do publicznej wiadomości wykaz 
nieruchomości gruntowej przeznaczonej do oddania w dzierżawę.

1.Oznaczenie nieruchomości gruntowej - działka ew. nr 56/1 w obrębie 4-90-03;
2.Powierzchnia przeznaczona do dzierżawy  gruntu terenu pod altanę – 9 m. kw.;
3.Opis nieruchomości - przedmiot planowanej dzierżawy znajduje się na nieruchomości komunalnej 

przy ul. Lipowej 8 w Zielonce;
4.Przeznaczenie nieruchomości - zgodnie z ustaleniami Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego  Miasta Zielonka (Uchwała Nr XVII/168/04  Rady Miasta Zielonka  z dnia 17 lutego 
2004r. opub. w Dz. Urz. woj. mazow. Nr 45 z dnia 03.03.2004r. poz.1275, zmieniona Uchwałą 
Nr XIX/154/08 Rady Miasta Zielonka z dnia 31 marca 2008r. opub. w Dz. Urz. woj. mazow. 
Nr 58 z dnia 25.04.2008 r. poz.2073)- działka o nr ew. 56/1 znajduje się na terenie zabudowy 
mieszkaniowej  jednorodzinnej oznaczonej symbolem MN1 oraz w liniach rozgraniczających 
drogi zbiorczej oznaczonej symbolem 5b KDZ.

Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego  Miasta Zielonka – w rejonie 
Alei Piłsudskiego i ul. Mareckiej – obszar II (Uchwała Nr XXXIX/364/17 z dnia 28.09.2017r. 
opub. w Dz. Urz. woj. mazow. poz. 4575 z dnia 16.11.2017r. poz. 10314 oraz rozstrzygnięciem 
nadzorczym woj. mazow. znak LEX-I.4131.304.2017JF z dnia 7.11.2017r. w zakresie § 13 ust.1 
pkt 6, § 8 ust. 1 pkt 3-9) - działka znajduje się w terenie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 
oznaczonej symbolem 30-MN.

5.Okres dzierżawy - trzy lata, z możliwością kontynuacji;
6.Wysokość opłaty z tytułu dzierżawy gruntu terenu pod altanę zgodnie  z Zarządzeniem Nr 74/20 

Burmistrza Miasta Zielonka z dnia 31 marca 2020r. wynosi minimum 2,65  zł netto za 1 m. kw. 
miesięcznie;

7.Termin wnoszenia opłat do uzgodnienia.

WAK.6845.16.2020   Zielonka, 17.09.2020r.     

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 
( Dz. U. z 2020 r. poz. 65 t.j.) Burmistrz Miasta Zielonka podaje do publicznej wiadomości wykaz 
nieruchomości komunalnej przeznaczonej do oddania w najem użytkowy .

1.Oznaczenie nieruchomości - działka ew. nr 28 w obrębie 5-00-031;
2.Powierzchnia  lokalu przeznaczona do oddania w najem użytkowy – 17 m. kw.;
3.Opis nieruchomości - przedmiot planowanego najmu (lokal) znajduje się na nieruchomości 

komunalnej przy ul. Piastowskiej 2 w Zielonce i jest wyposażony w instalację elektryczną; 
4.Przeznaczenie nieruchomości - Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania 
Przestrzennego Centrum Miasta Zielonka (Uchwała Nr XLIV/420/10 Rady Miasta Zielonka    
z dnia 22 lutego 2010r. opub. w Dz. Urz. woj. mazow. Nr 69 z dnia 03.04.2010r. poz. 1043, 
zmieniona Uchwałą Nr XLIX/522/14 Rady Miasta Zielonka z dnia 30 września 2014r. opub.  
w Dz. Urz. woj. mazow. z dnia 13.10.2014r. poz. 9528, zmieniona Uchwałą Nr XXXIV/310/17  
z dnia 27 kwietnia 2017 r. opub. W Dz. Urz. woj. mazow. poz 4575 z dnia 12.05.2017 r. oraz  
w zakresie §18 rozstrzygnięcie nadzorcze Woj. Maz. LEX-I.4131.142.2017.JF) działka o nr  
ew. 28 obręb 5-00-01 znajduje się w terenie zabudowy usługowej oznaczonej na rysunku planu 
symbolem 16U.

5.Okres dzierżawy - trzy lata, z możliwością kontynuacji. Lokal winien być przeznaczony na 
działalność gospodarczą nieuciążliwą dla otoczenia;

6.Wysokość opłaty z tytułu najmu lokalu użytkowego  zgodnie  z Zarządzeniem Nr 74/20 Burmistrza 
Miasta Zielonka z dnia 31 marca 2020r. wynosi minimum 10,69 zł netto za 1 m. kw. miesięcznie. 
Oferty należy złożyć w zamkniętej kopercie w Urzędzie Miasta Zielonka , ul. Lipowa 5 w Biurze 
Obsługi Interesanta. Termin złożenia ofert upływa z dniem 12 października 2020r.

7.Termin wnoszenia opłat do uzgodnienia.
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- W rozmowach słyszymy, 
że nasz obiekt stawiany 
jest za wzór dla innych 
samorządów. Budując 
MCER zastosowaliśmy 
wiele rozwiązań, które 
przyczyniają się do ochro-
ny środowiska i przekła-
dają się na niższe koszty 
eksploatacji. - mówił 
burmistrz Jacek Orych.

Konkurs jest on de-
dykowany uczniom szkół 
ponadpodstawowych. 

– Przez konkurs chce-
my pokazać uczniom, że 
mogą przygotować się na 
zmiany klimatu, które są 
szczególnie odczuwal-
ne w miastach. Dlatego 
zachęcamy uczniów do 
opracowania szkolnych 
planów przygotowania się 
na ich skutki – mówi Mi-
chał Kurtyka, minister 
klimatu.

Wybór MCER na miej-
sce inauguracji konkursu 
nie był przypadkowy. Mi-
nister Kurtyka gratulował 

Markom tej inicjatywy.
– W rozmowach słyszy-

my, że nasz obiekt stawiany 
jest za wzór dla innych 
samorządów. Budując 
MCER zastosowaliśmy 
przecież wiele rozwiązań, 
które przyczyniają się do 
ochrony środowiska i prze-
kładają się na niższe koszty 
eksploatacji. To właśnie 
przy Wspólnej zastosowa-

liśmy pompy ciepła, panele 
fotowoltaiczne, systemy 
odzysku energii cieplnej i 
urządzenie do produkcji 
energii z gazu. Dzięki da-
chowi bagiennemu zbiera-
my wodę deszczową, którą 
wykorzystujemy później 
do pielęgnacji roślinności 
– wylicza Jacek Orych, 
burmistrz Marek.

– Cieszę się, że może-
my takie spotkanie orga-
nizować w szkole w Mar-
kach, w której powstawaniu 
NFOŚiGW współuczestni-

czył finansowo. Chcemy, by 
takie obiekty powstawały w 
innych miejscowościach – 
dodawał Artur Lorkowski, 
wiceprezes NFOŚiGW.

Od funduszu Marki 
otrzymały  wsparcie w po-
staci 10,2 mln zł dotacji 
oraz 15,3 mln zł niskoopro-
centowanej, preferencyjnej 
pożyczki.

Źródło:  UM Marki

Szkoła z klimatem – tak brzmi nazwa ogólnopol-
skiego konkursu ekologicznego przygotowane-
go przez Narodowy Fundusz Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej. Jego inauguracja 
odbyła się w środę na terenie Mareckiego 
Centrum Edukacyjno-Rekreacyjnego.

Marecka inauguracja 
ogólnopolskiego  
konkursu

Szkoła z klim
atem

Praca - Zatrudnię
Pomoc do kuchni z doświadcze-
niem, tel. 504 055 009. Zielonka ul. 
Marecka 51.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nieruchomości 
Kupię

Kupię dom do remontu w Wołomi-
nie lub w okolicach tel. 510 866 326.

Usługi - Różne   

OGŁOSZENIA DROBNE

Miasto Zielonka nieustannie dąży do podnoszenia jakości usług 
publicznych, m.in. w zakresie gospodarki odpadami. Udało się 
pozyskać dofinansowanie ze środków unijnych na realizację 
projektu pt. „Rozwój infrastruktury PSZOK w Zielonce”. War-

tość całkowita tego przedsięwzięcia opiewa na kwotę 470 tys. 
złotych. Wsparcie finansowe dla projektu, wynoszące ponad 
300 tys. zł umożliwiło jego realizację, a tym samym podjęcie 
działań modernizacyjnych, mających na celu poszerzenie oferty 
Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Zielon-
ce, skierowanej do mieszkańców.
W ramach zadania została przebudowana i wyposażona w rega-
ły metalowe część budynku garażowego na pomieszczenia do 
składowania odpadów niebezpiecznych i sprzętów RTV i AGD. 
Na terenie PSZOKu powstał też nowy budynek socjalno - biu-
rowy oraz pojawiły się nasadzenia tzw. zieleni izolacyjnej. Po-
nadto Miasto Zielonka uruchomiło nową usługę dla mieszkań-
ców – bezpłatną wypożyczalnię przyczepek samochodowych. 
Ma ona na celu ułatwić mieszkańcom transport odpadów, które 
są przyjmowane w PSZOKu, m.in. bioodpadów i wielkogaba-
rytów.
Punkt został również wyposażony w nowe kontenery służące 
do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. W ostatnich 
dniach pojawiła się tam nowa waga do ważenia przywiezionych 
do Punktu odpadów. Wyposażona jest ona w podjazd, który z 
pewnością znacznie ułatwi pracownikom PSZOKu wykonywa-
nie czynności związanych z załadunkiem i ważeniem odpadów 
wielkogabarytowych lub budowlanych.

Rozwój infrastruktury PSZOK w Zielonce

Projekt współfinansowany przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, Oś Priorytetowa V 
„Gospodarka przyjazna środowisku” Działanie 5.2 „Gospodarka odpadami Regionalny Program Operacyjny 

Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020

- Czym Pan się zajmuje w kobył-
kowskim urzędzie i co należy do 
Pana obowiązków, czyli z czym 
– jakimi problemami, pomysłami 
mieszkańcy mogą się do Pana 
bezpośrednio zwracać?
- Bezpośrednio odpowiadam 
za pracę wydziałów: Ochrony 
Środowiska, Gospodarczego, 
Infrastruktur y, Gospodarki 
Przestrzennej, Zamówień Pu-
blicznych, Promocji i Informacji, 
a także Zespołu ds. Pozyskiwania 
Funduszy i Rozwoju. Są to więc 
funkcje, które w znacznym stop-
niu wpływają na estetykę i ład 
w przestrzeni miejskiej. Celem 
naszej pracy jest to, aby miasto 
stawało się możliwie najbardziej 
przyjaznym miejscem do życia. 
A jest to coś, co ma znaczenie 
chyba dla każdego, więc poza 
licznymi zmianami, jakie 
sami inicjujemy, z dużą 
uwagą wsłuchuję się w 
pomysły mieszkańców. 
W końcu to oni najle-
piej znają potrzeby 
swojego otoczenia. 
Dlatego zapraszam 
z  każdym pomy-
słem na uspraw-
nienie funkcjo-
nowania miasta. 
Oczywiście nie 
we wszystkim 
będę mógł po-

móc, ale otwartość i chęć rozmowy 
z każdym mogę zagwarantować.
- Czy poznał Pan już problemy 
Miasta Kobyłka i jego miesz-
kańców?
- Wciąż poznaję miasto, jego 
specyfikę, mieszkańców i ich 
potrzeby. O części tych potrzeb 
miałem okazję już usłyszeć, część 

intuicyjnie wyczuwam, domy-
ślam się jednak, że jeszcze wiele 
przede mną. Sądzę, że nigdy nie 
będę mógł z pełną stanowczością 
powiedzieć, że wiem o Kobył-
ce wszystko, ale jestem bardzo 
ciekawy tego miasta i ludzi tu 
mieszkających. 
- Czy jako człowiek było, nie-
było, z zewnątrz zauważa Pan 
różnice w codzienności dużej 
i małej społeczności i jak je Pan 
postrzega?
- Rzeczywiście. Wychowałem 
się na jednym z blokowisk war-
szawskiego Mokotowa, a więc to 
„wielka płyta” w dużym mieście 
jest moim środowiskiem natural-
nym. Natomiast moja żona jest 
góralką z Żywca, dzięki czemu 
rzeczywistość małych miasteczek 

również jest mi znana i bli-
ska. Ogromnym atutem 

małych społeczności jest bliskość 
relacji sąsiedzkich, niezwykła 
otwartość i energia mieszkańców. 
Oczywiście, różnic jest wiele. Co 
jednak mniej oczywiste - wiele 
jest również podobieństw. Bez 
względu jednak na wielkość mia-
sta, ludzi łączy potrzeba życia w 
przyjaznej i sprawnie funkcjonu-
jącej przestrzeni.
- Które z zadań, jakie stoją 
przed władzami miasta są prio-
rytetowe? 
- Aktualnie zdecydowanie są to: 
gospodarka odpadami komunal-
nymi i gospodarka wodno-kana-
lizacyjna. Z racji ważkości tych 
kwestii, bezpośredni nadzór nad 
nimi sprawuje Pani Burmistrz. 
Wierzę, że problemy PGK, które 
bezpośrednio dotykają miesz-
kańców miasta, zostaną nieba-
wem przezwyciężone.

– Aktualnie zdecydowanie są to: gospodarka 
odpadami komunalnymi i gospodarka 
wodno-kanalizacyjna. Z racji ważkości 
tych kwestii, bezpośredni nadzór nad 

nimi sprawuje Pani aBurmistrz. Wierzę, 
że problemy PGK, które bezpośrednio 

dotykają mieszkańców miasta, 
zostaną niebawem przezwyciężone 

– mówi Grzegorz Owsianko, nowy 
wiceburmistrz Kobyłki.

Ludzi łączy potrzeba życia 
w przyjaznej przestrzeni

O różnicach pomiędzy funkcjonowaniem w dużej i małej aglomeracji oraz o pracy w kobyłkow-
skim samorządzie z Grzegorzem Owsianko, 5 sierpnia powołanym przez Edytę Zbieć, burmistrz 
Kobyłki na wiceburmistrza tego miasta, rozmawia Teresa Urbanowska.

UW
AG

A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
bezPłATne!
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Puchar Ministra Obrony Narodowej  
i Prezesa SBS Salwa został w Wołominie

Po uroczystym otwarciu i odczytaniu listu od Ministra Obrony Narodowej Mariusza Błaszczaka (którego reprezentował 
p. Piotr  Szulc), przemówieniom przedstawiciela Starosty Wołomińskiego Adama Lubiaka (którego reprezentowała 
olimpijka Katarzyna Dydek), delegata Polskiego Związku Strzelectwa Sportowego i prezesa Salwy Andrzeja Domań-
skiego zaczął się XIV Międzynarodowy Wielobój Strzelecki, największe zawody strzeleckie w Polsce.

W rywalizacji wystartowało 65 dru-
żyny a zawody ukończyło 248 zawodni-
ków. W tym roku w zawodach nie wzięli 
udział żołnierze NATO z USA, Wielkiej 
Brytanii, Chorwacji i Rumunii - sta-
cjonujący w Polsce w ramach batalion 
szybkiego reagowania eFP, z powodu 
obostrzeń związanych z pandemią 
korona wirusa.

Pogoda do godziny 12.00 nie roz-
pieszczała, padało rzęsiście i dopiero 
po południu słońce przegoniło chmury. 
W takich warunkach atmosferycznych 
oprócz umiejętności strzeleckich liczył 
się też hart ducha, przygotowanie do 
zawodów i wszechstronność strzelców.

Od początku XIV MWS prowadze-
nie objęła drużyna Delta Group 4, która 
do końca rywalizacji powiększała swoją 
przewagę. O trzecie miejsce rywali-
zowały drużyny KSP I  i „Ćwicz oko i 
dłonie w Ojczyzny obronie”.

Kolejność tych drużyn na trzeciej 
pozycji, zmieniała się jak w kalejdosko-
pie i dopiero gdy o godz. 19.00 zakoń-
czono zawody, wyłoniono zwycięzców.

Klasyfikacja drużynowa: I m. Delta 
Group 4  (Polska) - 2850 pkt ; II m 
CSS Częstochowa (Polska) – 2608 pkt; 
III m. KSP I (Polska) - 2554 pkt ; IV m 
Ćwicz oko i dłonie w Ojczyzny obronie 
(Polska) – 2547 pkt; V m PSKBPiSS 
(Polska) – 2524 pkt

Zwycięska drużyna Delta Group 4 to 
członkowie SBS Salwa Wołomin, którzy 
należą do ścisłej czołówki w kraju. Mi-
strzowie BRSa, jak zostali ochrzczeni, 
zdominowali tą konkurencję zajmując 
następujące miejsca:  1. Mariusz Ćwikła 
129 pkt, 3. Daniel Gankowski 126 pkt, 
4. Robert Listkowski 126 pkt, 5. Jerzy 
Chmielewski 125 pkt.

Olbrzymia przewaga jaką uzyskała 
w tej konkurencji DG4 na pozostałymi 
zespołami, pozwoliła na spokojne kon-
trolowanie sytuacji na XIV MWS.

W klasyfikacji indywidualnej open 
zacięta walka o podium trwała do 
ostatniego naboju.

Rzutem na taśmę wygrał Rafał 
Ciechowski z teamu Ks9mm.

Biorąc pod uwagę rywalizację w 
jedenastu konkurencjach (pistolety, 
karabiny i rzut granatem), świadczy 
to o bardzo dobrym przygotowaniu do 
zawodów strzelców.

Klasyfikacja indywidualna: I m. 
Ciechowski Rafał - 748 pkt; II m. 
Idzikowski Andrzej - 742 pkt; III m. 
Listkowski Robert – 732 pkt; IV m. 
Galiński Remigiusz - 728 pkt; V m. 

Gankowski Daniel – 723 pkt; VI m. 
Ćwikła Mariusz – 717 pkt

W kategorii open kobiet najlepszą 
zawodniczką została Pani Agnieszka 
Szymanik z wynikiem 573 pkt, która 
wyprzedziła bardzo utytułowaną zawod-
niczkę Panią Anna Ploch (564 pkt) i Panią 
Emmanuel Streit (559 pkt).

Poziom sportowy w tej grupie był 
bardzo wysoki a o ostatecznej wygranej 
decydowały niuanse i lepsze strzelanie 
Pani Agnieszki w konkurencjach karabi-
nowych, szczególnie z GROTa.

Wielkie brawa należą się też naszym 
zagranicznym koleżankom i kolegom, 
którzy mimo pandemii i restrykcji z tym 
związanych wzięli udział w XIV MWS 

W kategorii najlepszy strzelec zagra-
niczny zdecydowanie tryumfował Czech 

Krátký Karel, który zdobył 622 pkt i 
wyprzedził drugą Emmanuelle Streit aż o 
63 pkt. Na trzecim miejscu uplasował się 
Matteo Passoni z wynikiem 546 pkt. Tuż 
za podium znalazł się Stránský Jaromír, 
który zdobył o 3 punkty mniej. 

SBS Salwa chciało serdecznie po-
dziękować współorganizatorom: Mi-
nisterstwu Obrony Narodowej, I War-
szawskiej Brygadzie Pancernej im. T. 
Kościuszki, Starostwu Powiatowemu w 
Wołominie, Gminie Wołomin, Komen-
dzie Mazowieckiej OHP, 50 sędziom, 
obsłudze technicznej i opiece medycznej 
za pomoc w organizacji XIV MWS. 

Wspaniale nagrody ufundowały 
firmy: Sellier & Bellot, Fabryka Broni 
„Łucznik” Radom, Cenzin, Starostwo 
Powiatowe w Wołominie, Polska Grupa 
Zbrojeniowa, M.K Szuster, INCORSA, 
FAM Pionki, BRUNOX, sharg.pl, MTM 
Deweloper, kaliber.pl, TACTICAL 5.11, 
Delta Optical, Mazurski Raj, Promgaz, 
Steel Alive, WW Wiśniewscy, Konsterm 
hale stalowe, KOMODO, MBM Meat 
Food, Craft Aluminium, Rzutki Strze-
leckie MR, PWiK Wołomin, MZO 
Wołomin, ZEC Wołomin, PK Wołomin, 
MDK Wołomin i OSiR „Huragan” w 
Wołominie.

Patronat medialny nad XIV MWS 
objęli: TVP3 Warszawa, Polska Zbrojna, 
Życie Powiatu na Mazowszu, Portal 
Strzelecki.

XIV Międzynarodowy Wielobój 
Strzelecki pod patronatami Ministra 
Obrony Narodowej Mariusza Błaszczaka 
i Starosty Powiatu Wołomińskiego Ada-
ma Lubiaka dobiegł końca ale już za rok 
będzie kolejna szansa na zdobycie Pu-
charu Ministra ON i prezesa SBS Salwa.

Źródło SBS Salwa.

Zwycięska drużyna XIV MWS - Delta Group 4

- Kilka tygodni temu został Pan 
powołany przez Starostę Wo-
łomińskiego na zastępcę. Dla 
obserwatorów była to zmiana 
niespodziewana, a dla Pana?
- Tego że zmiana może nastąpić, to 
się spodziewałem, ale nie myślałem, 
że ta zmiana będzie dotyczyła właśnie 
mojej osoby. Cieszę się, że Pan Staro-
sta, dobierając osoby do współpracy, 
stara się, aby te mniejsze gminy, takie 
jak Tłuszcz, Jadów i Strachówka,  
które reprezentuję jako radny powiatu, 
miały również swoją reprezentację 
w Zarządzie. Pozwala to całościowo 
spojrzeć na nasz powiat, a tym sa-
mym lepiej odpowiadać na potrzeby 
poszczególnych gmin i zadbać o ich 
równomierny rozwój.
- Aż się prosi, żeby zapytać, czy 
zmiana ta będzie miała wpływ na 
kierunki rozwoju?
- Chcemy, jako Zarząd Powiatu utrzy-
mać obrany kierunek działań inwesty-
cyjnych. Zarządowi w składzie jaki był 
zanim do niego dołączyłem udało się 
pozyskać wiele funduszy na inwestycje, 
które polepszą życie mieszkańców po-
wiatu. Liczymy na to, że te inwestycje 
uda się dokończyć.
- nie wierzę, że nie ma Pan swoich 
spostrzeżeń, na które chciałby 
Pan zwrócić uwagę samorządu 
powiatu…
- Bliska mojemu sercu jest kultura 
i choć nie jest to bezpośredni ob-
szar mojego nadzoru, to będę chciał 
wspierać organizacje pozarządowe 
oraz instytucje gminne, aby zwiększały 
swoją ofertę kulturalną.
Nie sposób nie wspomnieć też o 
ochronie środowiska i przyrody, która 
jest skarbem naszego regionu. Choćby 
rzeka Liwiec,  leżąca na obszarze Na-
tura 2000, przyciąga wielu turystów, 
a Ci zasilają kapitałem lokalny 
biznes. Nasz powiat jest pięk-
nie położony i uważam, że 
powinniśmy to wykorzystać. 
Dbać i pielęgnować natural-
ne środowisko, które mamy, 
ale też czynić inwestycje 
i podejmować działania, 
które uatrakcyjnią te miej-
sca.
- A jak widzi Pan swoją 
rolę w zarządzie?
- Jako członek zarządu odpowiadający 
za kwestie edukacji będę zabiegał o 
zwiększanie poziomu nauczania w 
szkołach średnich, tak aby uczęsz-
czający do nich uczniowie mieli równe 
szanse w rywalizacji o miejsca na 
najlepszych kierunkach studiów. Mło-
dzież naszego powiatu ma ogromny 
potencjał, obserwuję to podczas wizyt 
w szkołach czy finałów konkursów, 
gdzie mam zaszczyt reprezentować 
Zarząd, a wcześniej Radę Powiatu. 

Naszym obowiązkiem jest zrobić 
wszystko, aby ci młodzi ludzie mieli 
jak największe możliwości rozwoju. 
Ponadto wraz z zarządem powiatu 
będziemy nadal uatrakcyjniać ofertę 
edukacyjną, szczególnie w szkołach 
profilowanych. Planujemy położyć tak-
że nacisk na polepszenie sytuacji kadry 
nauczycielskiej. Często zdarza się, że 

dobrzy nauczyciele są „przejmowani” 
przez Warszawę, bo tam mają lepsze 
warunki pracy. Chcemy stwarzać im 
takie możliwości zawodowego realizo-
wania się na terenie powiatu, aby było 
to dla nich opłacalne finansowo, a zara-
zem dawało możliwość spełniania się.
Tereny naszego powiatu w ostatnich 
latach stały się bardzo atrakcyjne dla 
potencjalnych inwestorów. Mamy 
lepszy dojazd do Warszawy, poprawiła 
się łączność kolejowa. Zainteresowanie 

inwestycjami jest coraz większe, co po-
tęguje pracę służb z obszaru budow-
nictwa. Jednym z moich priorytetów 
jest usprawnienie nadzorowanego 
przeze mnie wydziału budownictwa.
- Dlaczego chciałby się Pan zająć 
właśnie tymi aspektami?
- Ponieważ budownictwo to konkretne 
pieniądze dla powiatu. To jest rozwój 

dla wszystkich naszych gmin. Jeśli z 
jakiegoś powodu wydanie ważnych 
dla inwestora decyzji przedłuża się, to 
wszyscy na tym tracą. Inwestor – bo 
pogrąża to jego plany, pochłania czas 
i pieniądze, a samorząd - bo nie ma 
przychodu z tytułu tych inwestycji. 
Wszystkim więc powinno zależeć, aby 
decyzje budowlane były wydawane 
sprawnie. W powiecie wołomińskim 
lawinowo przybywa mieszkańców i 
inwestycji, a co za tym idzie potrzeb 
wydawania decyzji.

- nie jest Pan odosobniony w tym 
podejściu. Mówi się na ten temat 
od wielu lat. zwracali uwagę na 
konieczność poprawy sytuacji 
członkowie Rady Gospodarczej, 
która działała w poprzedniej ka-
dencji, przy różnych spotkaniach 
przypominają o tym przedsiębior-
cy. Czy ma Pan pomysł jak zmienić 
tą sytuację?
- Uważam, że należy powiększyć 
zespół, który zajmuje się meryto-

rycznym sprawdzaniem projektów, 
wydawaniem pozwoleń i decyzji 
budowlanych. Zapewni to większą 
przepustowość wydziałów i skróci czas 
wydawania decyzji.
- Czas wydawania decyzji nie za-
wsze zależny jest tylko od dobrej 
lub złej woli urzędników. Wpływ 
na to często ma również jakość 

składanych dokumentów, ich 
kompletność. Czym chciałby Pan 
zmotywować zespół?
- Żeby zwiększyć zatrudnienie i za-
chęcić pracowników do bardziej 
efektywnej pracy, trzeba zwiększyć 
środki przeznaczane na ten obszar. 
Będziemy pracować nad tym, aby 
takie środki znalazły się w budżecie. 
Oczywiście, o zwiększeniu środków 
na te cele możemy mówić jedynie, 
gdy sytuacja finansowa związana z 
pandemią covid-19, na to pozwoli. W 

innym wypadku będziemy musieli 
takie decyzje odłożyć w czasie.  
- Mówiąc o konieczności zwięk-
szenia zatrudnienia, które wydzia-
ły ma Pan na myśli?
- Wydział Budownictwa i Wydział 
Geodezji – to – moim zdaniem jedne z 
najbardziej priorytetowych odcinków, 
w które warto w najbliższym czasie 
zainwestować. Jestem przekonany, że 
przyniesie to wymierne korzyści dla 
całego powiatu wołomińskiego.

– Będziemy pracować nad tym, aby takie środki 
(na wydziały związane z wydawaniem decyzji 

budowlanych) znalazły się w budżecie. 
Oczywiście, o zwiększeniu środków na te 

cele możemy mówić jedynie, gdy sytuacja 
finansowa związana z pandemią covid-19, 

na to pozwoli. W innym wypadku 
będziemy musieli takie decyzje odłożyć w 

czasie - mówi  z Piotr Borczyński,  
nowy wicestarosta wołomiński

Kluczowe  
dla rozwoju jest 
budownictwo

O tym jak ważna jest reprezentacja poszczególnych okręgów w Zarzą-
dzie powiatu i postrzeganiu potrzeb całego powiatu z Piotrem Borczyń-
skim, nowym wicestarostą wołomińskim, pochodzącym z Gminy Jadów  
rozmawia Teresa Urbanowska

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) oraz 
art. 49 ustawy z  dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Zarządu Powiatu Wołomińskie-
go, reprezentowanego przez pełnomocnika Pana Michała 
Zasadę, z dnia 2 kwietnia 2020 r., złożony w dniu 6 kwiet-
nia 2020 r., uzupełniony w dniu 16 lipca 2020 r. oraz w dniu 
18 września 2020 r., postępowania administracyjnego  
w sprawie znak: WAB.6740.14.12.2020 o wydanie decy-
zji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pole-
gającej na: „Rozbudowie drogi powiatowej Nr 4337W 
na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 634 
do przejazdu kolejowego w miejscowości Dobczyn” 
(w miejscowości Stare Grabie gmina Wołomin oraz  
w miejscowości Dobczyn gmina Klembów, powiat 
wołomiński).

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwe-•	
stycję w części (tłustym drukiem – numery działek w projek-
towanym pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod 
inwestycję na rzecz Powiatu Wołomińskiego, w nawiasach – 
numery działek po podziale):

ew. nr: 738 (−	 738/1, 738/2), 739/7 (739/9, 739/10), 742/4 
(742/19, 742/20), 742/11 (742/21, 742/22), 743/3 (743/14, 
743/15), 743/6 (743/16, 743/17), 744/1 (744/6, 744/7), 
745/1 (745/6, 745/7), 751 (751/1, 751/2), 752/1 (752/3, 
752/4), 752/2 (752/5, 752/6), 757/1 (757/4, 757/5), 757/3 
(757/6, 757/7), 759/4 (759/10, 759/11), 759/5 (759/12, 
759/13), 759/8 (759/14, 759/15), 759/9 (759/16, 759/17), 
760 (760/1, 760/2), 761 (761/1, 761/2), 762/1 (762/3, 
762/4), 762/2 (762/5, 762/6), 763/3 (763/11, 763/12), 763/4 
(763/13, 763/14), 763/7 (763/15, 763/16), 763/8 (763/17, 
763/18), 764 (764/1, 764/2), 765/1 (765/3, 765/4), 765/2 
(765/5, 765/6), 766 (766/1, 766/2), 767 (767/1, 767/2), 768 
(768/1, 768/2), 769 (769/1, 769/2), 770 (770/1, 770/2), 1345 
(1345/1, 1345/2), 1346 (1346/1, 1346/2), 1347 (1347/1, 
1347/2) w obrębie 0001 - Dobczyn, jednostka ew. 143407_2 
– Klembów,
ew. nr: 2/1 (−	 2/3, 2/4), 2/2 (2/5, 2/6), 3/2 (3/23, 3/24), 3/3 
(3/25, 3/26), 3/5 (3/27, 3/28), 3/11 (3/29, 3/30), 3/21 (3/31, 
3/32), 4/1 (4/9, 4/10), 5 (5/1, 5/2), 6 (6/1, 6/2), 7 (7/1, 7/2), 8 
(8/1, 8/2), 57 (57/1, 57/2), 58/2 (58/11, 58/12), 58/4 (58/13, 
58/14), 58/5 (58/15, 58/16), 58/7 (58/17, 58/18), 58/8 
(58/19, 58/20), 58/9 (58/21, 58/22), 58/10 (58/23, 58/24), 
59/1 (59/3, 59/4), 59/2 (59/5, 59/6), 64/4 (64/6, 64/7), 66/1 
(66/3, 66/4), 66/2 (66/5, 66/6), 67/3 (67/5, 67/6), 67/4 (67/7, 
67/8), 69/1 (69/6, 69/7), 69/3 (69/8, 69/9), 70 (70/1, 70/2), 
71 (71/1, 71/2) w obrębie 0006 – Stare Grabie, jednostka 
ew. 143412_5 – Wołomin – obszar wiejski,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwesty-•	
cję na rzecz Powiatu Wołomińskiego w całości:

ew. nr: −	 757/2, 739/8, 758 w obrębie 0001 - Dobczyn, jed-
nostka ew. 143407_2 – Klembów,
ew. nr: −	 1 w obrębie 0006 – Stare Grabie, jednostka ew. 
143412_5 – Wołomin – obszar wiejski.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: innych dróg 
publicznych oraz zjazdów, niewchodzące w  skład projektowa-
nego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery działek prze-
znaczone pod budowę lub przebudowę innych dróg publicznych 
oraz zjazdów, w nawiasach – numery działek po podziale):

ew. nr: −	 441/8, 742/4 (742/19, 742/20), 1345 (1345/1, 
1345/2), 1346 (1346/1, 1346/2) w obrębie 0001 - Dobczyn, 
jednostka ew. 143407_2 – Klembów,
ew. nr: −	 72, 6 (6/1, 6/2), 3/11 (3/29, 3/30), 3/2 (3/23, 3/24), 
3/21 (3/31, 3/32) w obrębie 0006 – Stare Grabie, jednostka 
ew. 143412_5 – Wołomin – obszar wiejski.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie Powiatowym 
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, (po 
wcześniejszym kontakcie telefonicznym – 22 346 11 07) gdzie 
można również zgłosić ewentualne uwagi i wnioski do czasu wy-
dania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze 
zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od 
dnia publicznego ogłoszenia.
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Sosnowy eliksir na przeziębienia

Syrop sosnowy z szyszek to lekarstwo, którego nie może zabraknąć w domowej apteczce, zwłasz-
cza w sezonie grypowym. Produkowany według tradycyjnej bułgarskiej receptury wykazuje szereg 
korzystnych dla zdrowia właściwości. 

Sosna od wieków wykorzysty-
wana jest w medycynie ludowej 
różnych narodów. W krajach bał-
kańskich, w Skandynawii, Europie 
i Rosji syrop z sosny uznawany jest 
za najlepszy, naturalny preparat 

na kaszel, przeziębienie i wzmoc-
nienie odporności, zwłąszcza w 
okresach zachorowań na grypę.  
Lecznicze właściwości sosny 

wykorzystywał już Hipokrates, 
który często przepisywał napar  
z igieł sosnowych zarówno do-
ustnie, jak i do kąpieli. Także 
współcześnie wiele osób samo-
dzielnie przgotowuje sosnowy 

eliksir na przeziębienia. Syropy 
sosnowe przyrządza się zarówno  
z młodych pędów sosny zbieranych 
na przełomie maja i czerca, jak i szy-

szek, które stanowią bogate źródło 
soli mineralnych

Właściwości zdrowotne
Bardzo gęsty, słodki eliksir sosno-

wy ma działanie silne wykrztuśne, 

bakteriobójcze, odkażające, rozkur-
czowe i pobudzające trawienie. Jest 
idealnym, naturalnym specyfikiem 
na dolegliwości ze strony układu 

oddechowego oraz zapalenie gardła.  
Olejek sosnowy udrożnia drogi odde-
chowe, ułatwiając oddychanie. Syrop 
z sosny zawiera też dużo witaminy C, 
która wzmacnia układ odpornościo-
wy, zmniejszając tym samym ryzyko 
infekcji.

Syrop sosnowy,przygotowany   
z pędów lub z młodych szy-
szek możemy stosować nie tylko  
w przypadku przeziębienia, gry-
py, kataru, zapalenia oskrzeli  
i zapalenia gardła, ale też profilak-
tycznie przez cały rok, jako preparat 
wzmacniający organizm.  To również 
sprawdzone od setek lat w pełni natu-
ralne lekarstwo na kaszel, ból gardła  
i chrypkę.

Syrop sosnowy  
z szyszek – dawkowanie
• 1 łyżeczka dziennie – profilaktycz-
nie oraz na wzmocnienie odporności 
• dorośli w czasie choroby – 4 razy 
dziennie po 1 łyżeczce • dzieci w 
czasie choroby – 3 razy dziennie po 
1 łyżeczce. Jeśli nie zdążyliście przy-
gotować domowego eliksiru syropu 
z szyszek lub pędów młodej sosny w 
maju lub w czerwcu, to warto się w 
niego zaopatrzyć. Ten słodki i gęsty 
syrop sosnowy lubią zarówno dzieci, 
jak i dorośli.

Źródło: www.tureckisklep.pl

Bardzo gęsty, słodki elik-
sir z szyszek sosnowych 
ma działanie silne wy-
krztuśne, bakteriobójcze, 
odkażające, rozkurczowe 
i pobudzające trawienie. 
Jest idealnym, natu-
ralnym specyfikiem na 
dolegliwości ze strony 
układu oddechowego 
oraz zapalenie gardła. 
Olejek sosnowy udroż-
nia drogi oddechowe, 
ułatwiając oddychanie. 
Syrop z sosny zawiera 
też dużo witaminy C, 
która wzmacnia układ 
odpornościowy, zmniej-
szając ryzyko infekcji. 

Kosmetyki z Doliny Róż
Kosmetyki z Doliny Róż bułgarskiej firmy Nature of Agiva oparte na naturalnych składnikach – głównie róży 
damasceńskiej, nie tylko urzekają pięknym zapachem, ale także skutecznością działania

Róża damasceńska to jedna z naj-
starszych róż na świecie, jej historia 
sięga czasów  biblijnych. Do Europy 
sprowadził ją francuski krzyżowiec 
Robert de Brie, który brał udział w 
oblężeniu Damaszku w 1148 r.  Wła-
śnie od tego syryjskiego miasta wy-
wodzi się nazwa róży damasceńskiej. 

W Bułgarii głównym ośrodkiem 
upraw i produkcji preparatów z róży 
damasceńskiej  jest Dolina Róż i 
miasto Kazanlak. Podobno róże 
uprawiano na tym obszarze od cza-
sów rzymskich. We wrześniu 2014 
r. Komisja Europejska zatwierdziła 
bułgarski olej różany jako chronione 
oznaczenie geograficzne (ChOG).

W Dolinie Róż płatki kwiatów 
zbierane są ręcznie przez zaledwie 
około 20 do 40 dni w roku na przeło-
mie maja i czerwca, kiedy kwiaty mają 
najświeższy aromat. Zebrane płatki 
róży damasceńskiej  od razu są prze-
wożone do przetworzenia metodą 
destylacji parą wodną. Z powstałego 
hydrolatu zbiera się olejek różany, a 
hydrolat to cenna woda różana. Nie 
używa się przy tym żadnej chemii. 
Do wytworzenia jednej kropli olejku 
potrzebne jest 50-60 sztuk kwiatów 

Róża damasceńska uznana jest  za 
najcenniejszy kwiat na świecie.  Za-
wiera około 300 substancji czynnych, 
m.in. witaminę C, karoten, witaminy 
z grupy B i K, flawonoidy, taninę, 

wielonienasycone kwasy tłuszczowe, 
wapń, potas niezbędny do prawidło-
wej pracy serca, jodynę, która wpływa 
korzystnie na tarczycę, magnez, sód i 
cynk. W medycynie starożytnej różę 
damasceńską wykorzystywano m.in.  
do wzmocnienia serca, łagodzenia 
problemów trawiennych,  bólu w klat-
ce piersiowej oraz łagodzenia kaszlu 

i przeziębień. Uważa się, że olejek 
różany zmniejsza depresję, lęk i stres.

Także współcześnie woda różana 
i olejek różany wykorzystywane są 
w kosmetyce i przemyśle farma-
ceutycznym. Róża damasceńska 
wykazuje silne działanie przeciw-
drobnoustrojowe,  przeciwzapalne i 
nasenne. Znalazła też  zastosowania 
w okulistyce.

Kosmetyki z Doliny Róż zawie-
rają wodę różaną i olejek różany. 
Woda różana jest używana od śre-
dniowiecza, a korzyści płynące z 
jej stosowania są ogromne. Woda 
różana koi skórę, jest stosowana 
jako naturalny preparat łagodzący  
podrażnienia, m.in. spowodowane 

trądzikiem różowatym i 

innymi chorobami skóry. Ma także  
działanie tonizujące i ściągające.  
Antyseptyczne i antybakteryjne wła-
ściwości wody różanej przyśpieszają 
gojenie się ran i zwalczają  infekcje. 
Woda różana zawiera przeciwutle-
niacze zapobiegające  uszkodze-
niom komórek i  neutralizujące  
wolne rodniki. Dlatego stosowanie 
wody różanej pomaga chronić skórę 

przed uszkodzeniem komórek i spo-
walnia procesy starzenia. Miejscowe 
stosowanie wody różanej poprawia 
wygląd skóry, odświeża i dodaje 
jej blasku. Woda różana jest  także 
składnikiem preparatów do aroma-
terapii, a jej odprężające działanie 
łagodzi ból głowy.

Podczas destylacji z parą wodną 
uzyskuje się olejek różany. Podobnie 
jak woda różana, olejek ten jest od 
wieku stosowany w kosmetyce i me-
dycynie.  Przeciwbakteryjne właści-
wości olejku różanego są szczególnie 
korzystne dla osób ze skórą skłonną  
do wyprysków. Olejek różany zwięk-

sza również prze-
puszczalność skóry, 
dzięki temu skóra 
może wchłonąć 
więcej składników 
odżywczych, Do-
dany do inhalatora 
lub aromatyzera 

olejek różany pomaga 
zwalczać przeziębienie i kaszel oraz 
koi układ nerwowy,  poprawia nastój 
i ułatwia zasypianie.

Kosmetyki różane firmy   Nature 
of Agiva  nie zawierają parabenów,  
silikonu, olejów mineralnych ani  
sztucznych barwników. Wszystkie 
opakowania spełniają niezbędne 
normy środowiskowe,.

Źródło: www.tureckisklep.pl

W przeszłości umie-
jętności przygotowywania 
ziołowych mikstur były 
uważane za magiczne, a 
tych, którzy je posiada-
li, często uznawano za 
czarowników i wiedźmy. 
Współczesne zielarstwo 
już od dłuższego czasu 
przywraca naszym rodzi-
mym roślinom leczniczym 
należną im rangę. W ten 
trend doskonale wpisuje 
się Patrycja Machałek, 
autorka książek Siła ziół 
oraz niedawno wydanej 
Magia polskich ziół.

Nowa książka Patry-
cji Machałek to nie tylko 
skarbnica receptur, ale 
też kopalnia wiedzy na 
temat właściwości ziół i 
ich symboliki. Przystęp-
nie i bardzo ciekawie 
napisany przewodnik dla 
początkujących deptów 

zielarstwa  i zarazem zbiór  
przepisów na lecznicze 
napary, syropy i naturalne 
kosmetyki, które można 
samodzielnie przygotować. 
Ich ogromną zaletą jest 
prostota wykonania i łatwy 
dostęp składników, które 

bez problemu znajdziesz 
na pobliskich łąkach i w 
lasach, a w ostateczności 
kupisz w sklepie zielar-
skim.

Warto przy tym pa-
miętać, że dziko rosnące 
rośliny dostarczają organi-
zmowi znacznie większych 
porcji niezbędnych wita-
min i minerałów niż ich 
hodowlane odpowiedniki. 
Wystarczy porównać smak 
dziko rosnącej mięty z tą, 
którą kupujesz w doniczce 
w hipermarkecie.

Książka Patrycji Ma-
chałek zawiera też pod-

stawowe informacje o 
metodach przetwarzania 
ziół, w tym technikach 
przygotowywania naparów, 
odwarów, maceratów czy 
nalewek, oraz stosowania 
preparatów ziołowych na 
różne dolegliwości i pro-
blemy kosmetyczne.

Aleksandra Olczyk

Magia polskich ziół często jest  niedoceniana,   
bo to przecież takie pospolite rośliny. A szkoda,  
bo mają w sobie ogromny potencjał,  
z którego chętnie korzystały nasze babcie i dziadkowie

Magia  
polskich ziół Ziołow

a apteka

Magia polskich  
ziół to przystępnie 
napisany prze-
wodnik i zarazem 
bogaty zbiór 
przepisów na 
lecznicze napary, 
syropy i naturalne 
kosmetyki, które 
można samodziel-
nie przygotować.

Kosmetyki z Doliny Róż zawiera-
ją wodę różaną i olejek różany. 
Róża damasceńska to jedna  
z najstarszych róż na świecie,  
jej historia sięga czasów  biblij-
nych. Do Europy sprowadził ją 
francuski krzyżowiec Robert de 
Brie, który brał udział w oblężeniu 
Damaszku w 1148 r.  Właśnie od 
tego syryjskiego miasta wywodzi 
się nazwa róży damasceńskiej. 
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Na konkurs wpłynęło 
65 wniosków opisujących 
inicjatywy muzealników w 
2019 roku w pięciu kate-
goriach, spośród których 
nagrodzono 20 najciekaw-
szych wydarzeń, a wyróż-
niono 13. 

Wś r ó d  h o n o r o w o 
wyróżnionych znalazło 
się Towarzystwo Przy-
j ac ió ł  Ziemi  Tłusz-
czańskiej za wystawę 
„Dawny strój ludowy 
Ziemi Tłuszczańskiej”  

w kategorii wystaw w ma-
łych muzeach.

Laureatów wyłoniła 
kapituła konkursu pod 
przewodnictwem Hali-
ny Czubaszek – Prezes 
Oddziału Mazowieckiego 
Stowarzyszenia Muzeal-
ników Polskich. Nagrody 
wręczał Marszałek Woje-
wództwa Mazowieckiego 
Adam Struzik. 

W imieniu TPZT dy-
plom z piękną różą odebra-

li Anna Jaworska – kurator 
wystawy, członek Zarządu 
TPZT oraz wiceprezes 
TPZT Waldemar Wojtyra.

Rozdanie nagród za-
kończył film o inicjatywach 
najlepszych w swoich kate-
goriach muzeów, a po nim 
występ zespołu Singin’ 
Birds. Imprezę prowadziła 
Beata Tadla.

-  Jesteśmy bardzo 
dumni, że to prestiżowe 
wyróżnienie przypadło 

naszemu towarzystwu, 
szczególnie ze względu 
na to, że zauważono ich 
dokonania i znaleźli się w 
tak doborowym towarzy-
stwie najbardziej znanych 
muzeów na Mazowszu i w 
Polsce. - napisali na swo-
im facebookowym profilu 
członkowie Towarzystwa 
Przyjaciół Ziemi Tłusz-
czańskiej

Źródło: UM Tłuszcz

prestiżow
e w

yróżnienie

W imieniu TPZT dyplom  
z piękną różą odebrali Anna Jaworska – kurator wystawy, członek 

Zarządu TPZT oraz wiceprezes TPZT Waldemar Wojtyra.

14 września br.w amfiteatrze Muzeum Wsi Ra-
domskiej w Radomiu odbyło się wręczenie nagród  
i wyróżnień w XIV edycji konkursu „Mazowieckie 
zdarzenia muzealne Wierzba”.

TPZT wyróżnione  
w XIV edycji konkursu 
"Mazowieckie zdarzenia 
muzealne Wierzba"

Podczas uroczystości 
inicjatorka rewitalizacji 
Agnieszka Krawucka przy-
bliżyła historię krzyża. Wielu 
mieszkańców Radzymina i 
okolic nie zdaje sobie sprawy, 
że krzyż w tym miejscu stanął 
już w 1864 r., a nieopodal spo-
czywa powstaniec styczniowy, 
któremu prowizoryczny grób 
usypał mieszkaniec Cegielni 
będący świadkiem porzu-
cenia jego ciała w okolicy 
krzyża. Natomiast w dniach 
13-16 sierpnia 1920 r., 
kiedy trwała bitwa pod 
Radzyminem, a szosa 
warszawska stanowiła 
główną oś polskich 
natarć na miasto 
przydrożny krzyż w 

Cegielni znalazł się w samym 
środku wojennego zgiełku, 
stanowił punkt orientacyj-
ny dla wojska, sanitariuszy 
oraz służb pomocniczych. 
W kolejnych latach w tym 
miejscu odbywały się wy-
darzenia gromadzące wielu 
mieszkańców. W 1956 odbyła 
się tu msza św. z udziałem 
Prymasa Polski kard. Stefana 

Wyszyńskiego, który chwilę 
wczesniej został uwolniony 
przez władze komunistycz-
ne, a w 1990 r. centralna część 
obchodów rocznicy Cudu 
nad Wisłą.

Uroczystość uświetnili 
swoim występem młodzi 
wokaliści z sekcji muzycznej 
działającej przy Bibliotece 
Publicznej Miasta i Gmi-

ny Radzymin. Goście mie-
li także okazję wysłuchać 
dwoch wierszy, które napisały 
mieszkanki gminy Radzymin 
- Wiesława Gibadlo i Danuta 
Kopka. Część artystyczna 
nadała niepowtarzalny klimat 
wydarzeniu.

- Dziękuję osobom ak-
tywnie zaangażowanym w 
odnowę pomnika - radnej 
Agnieszce Krawuckiej, lo-
kalnym przedsiębiorcom, w 
szczególności Panu Robert 
Kowalski oraz mieszkań-
com Cegielni. - napisał  na 
swoim profilu na Fb bur-
mistrz Radzymina Krzysztof 
Chaciński

Okolicznościowe 
tablice „Miejsce 
Pamięci Bitwy War-
szawskiej 1920 roku” 
przedstawiciele   
samorządów odebrali  
w czerwcu br. z rąk pre-
zydenta Andrzeja Dudy 
podczas uroczystości  
w Muzeum Józefa Pił-
sudskiego w Sulejówku.

12 września odbyło się symboliczne odsłonięcie 
zrewitalizowanego Krzyża Żołnierskiego oraz tablicy 
przekazanej przez Prezydenta RP Andrzeja Dudę 
upamiętniające Cegielnię jako miejsce związane ze 
zwycięską Bitwą Warszawską 1920 r.

Miejsce Pamięci 
Bitwy Warszawskiej 
1920 roku 

okruchy historii

Podczas odbywającej się w Ząbkach Konferencji Elektro-mobilności zainicjowano powstanie Polskiej 
Izby Gospodarczej Elektro-mobilności, wyłoniono zarząd twórczy i zaprezentowano propozycję statutu.

Powstanie Polska Izba  
Gospodarcza Elektro-mobilności

Nie jest dziełem przypadku, że 
powstanie Polskiej Izby Gospodarczej 
Elektro-mobilności zainicjowano 
w Ząbkach. To właśnie tutaj, dzięki 
dobrej współpracy z władzami miasta 
– burmistrz Małgorzatą Zyśk, a także 
burmistrzem minionej kadencji Ro-
bertem Perkowskim, od czterech lat 
odbywają się  kolejne edycje Ekozlotu 
- największego w Polsce wydarzenia 
promującego samochody elektryczne 
i hybrydowe. Organizatorem konfe-
rencji było Stowarzyszenie Ekozlot.pl 
Rozwój Elektro-mobilności.

Zdaniem Marcina Piórkowskiego, 
wiceprezesa Stowarzyszenia Ekozlot.
pl powstanie Izby Gospodarczej Elek-
tro - mobilności jest konieczne by w 
Polsce kształtować optymalne warunki 
rozwoju tego prężnie rozwijającego się 
sektora gospodarki. 

- Izba może zrzeszać zarówno 
duże podmioty gospodarcze, jak i 
małe firmy, stowarzyszenia, fundacje, 
wszystkie instytucje działające w tym 
sektorze. Główną misją Izby jest po-
wstanie silnego i mocnego podmiotu 
zrzeszającego specjalistów z sektora 
elektro-mobilności, która to izba 
mogłaby pomóc w kształtowaniu i 
regulowaniu stanu prawnego w celu 
stwarzania przyjaznych warunków 
rozwoju sektora elektro-mobilności w 
Polsce. Izba może być także organem 
doradczym dla rządu w tworzeniu 
lub zmianie ustaw, a nawet może je 
współtworzyć. – powiedział wicepre-
zes Marcin Piórkowski.

W skład zarządu twórczego, któ-
rego głównym zadaniem jest organi-
zacja struktur izby oraz pozyskiwanie 

nowych podmiotów i podpisywanie 
porozumień z innymi podmiotami 
dotyczących chęci przynależności do 
izby weszli Grzegorz Rytlewski, Kry-
stian Banaszek i Tomasz Kosmalski.

Problematykę bezpieczeństwa po-
żarowego samochodów hybrydowych  
i elektrycznych i aktualnie stosowaną 
w Polsce i na świecie taktykę gaśniczą 
zaprezentowali dr inż. Paweł Wolny, 
mł. bryg. dr inż. Norbert Tuśnio, 
Dariusz Stachlewski, prezes Intervnt 
Sp. z o.o. oraz st. kpt. mgr inż. Dariusz 
Olcen.

Miłym akcentem konferencji 
było wręczenie podziękować osobom  
zaangażowanym w rozwój elektro 

mobilności - burmistrz Miasta Ząbki 
Małgorzacie Zyśk, byłemu burmi-
strzowi Ząbek, obecnie wiceprezesowi 
ds. operacyjnych PGNiG Robertowi 
Perkowskiemu, głównemu specja-
liście w Biurze Promocji, Kultury, 
Sportu i Zdrowia UM Ząbki, Iwonie 
Potędze oraz Włodzimierzowi Zien-
tarskiemu i Dominice Sygiet.  

- Uważam, że powstanie Polskiej 
Izby Gospodarczej Elektro-mobilno-
ści jest bardzo istotne.  Dzięki temu 
użytkownicy i producenci pojazdów 
elektrycznych i hybrydowych będą 
mieli możliwość oddziaływania na 
prawodawstwo i kształtowanie kultury 
ekologicznej motoryzacji. Chciałabym 

w tym miejscu podziękować eks-
pertom za fascynujące prezentacje 
i ogrom przekazanej wiedzy. Przed 
nami jeszcze wiele pracy mającej na 
celu rozwijanie i udoskonalanie po-
jazdów elektrycznych. Cieszę się, że  
Miasto Ząbki ma w tym swój udział.  
Korzystając z okazji dziękuję także 
zarządowi Stowarzyszenia Ekozlot.pl 
za docenienie wkładu władz samorzą-
dowych Miasta Ząbki we wspieranie 
i współorganizację kolejnych edycji 
Zlotu Samochodów Elektrycznych i 
Hybrydowych promujących rozwój 
elektro-mobilności. – powiedziała 
burmistrz Małgorzata Zyśk.

Aleksandra Olczyk

Miłym akcentem konferencji było wręczenie podziękowań osobom zaangażowanym w rozwój elektro-mobilności 

– Jest Pan radnym pierwszą kaden-
cję. Co dla Pana oznacza objęcie 
funkcji Przewodniczącego Rady?
– Faktycznie dwa lata temu nie miałem 
żadnego samorządowego doświadcze-
nia. Dziś niemal dwa lata od otrzyma-
nia mandatu radnego trochę doświad-
czenia już zdobyłem a funkcję radnego 
traktuję jako pewnego rodzaju służbę 
dla mieszkańców. Mam za sobą dość 
bogaty bagaż doświadczenia zawodo-
wego i życiowego. Propozycja objęcia 
funkcji przewodniczenia Radzie jest to 
dla mnie kolejne doświadczenie, kolej-
ny  etap w rozwoju samorządowym. To 
wyzwanie, zobowiązanie, zaszczytny 
obowiązek.
– Obecna kadencja jest dla Pana 
pierwszą na drodze zbierania 
doświadczeń w samorządzie. Jak 
Pan widzi swoją rolę w tym samo-
rządowym organie? 
– Tak jak powiedziałem na wstępie 
naszej rozmowy, bycie radnym traktuję 
jako służbę dla mieszkańców. Pocho-
dzę z wielodzietnej rodziny. Było nas w 
domu pięcioro rodzeństwa. Wspólnie 
z żoną mamy siedmioro dzieci, bo ro-
dzinę uważamy za największą wartość 
w życiu. Od urodzenia mieszkam w 
Zielonce i sprawy mojego miasta są dla 
mnie ważne ale patrząc na cały powiat 
uważam, że jednym z najważniej-
szych zagadnień należących do zadań 
powiatu jest poprawa sytuacji Szpi-
tala Powiatowego w Wołominie. Jako 
przewodniczących Komisji Zdrowia 
angażowałem się w decyzje dotyczą-
ce właśnie tej tematyki ale nie tylko. 
Ogromne wrażenie, jako ojca licznej 
gromadki dzieci, wywarła na mnie 
wizyta w Domu Dziecka w Równem, 
którą, jako radni, odbyliśmy w ramach 
jednej z komisji, w związku z wtedy 
planowaną, a dziś już realizowaną, 
rozbudową tej placówki.
– bycie radnym wymaga poświę-
cenia czasu ale bycie przewod-
niczącym Rady to, oprócz 
pracy merytorycznej również 
funkcja reprezentacyjna. W 
sumie tego czasu trzeba 
przeznaczyć dość sporo. 
Da Pan radę udźwignąć 
takie wyzwanie?
– Doświadczenia życio-
wego mi nie brakuje. 
Mam wsparcie mojej 
żony. Myślę, że mam świadomość 
jakiego zadania się podjąłem. Chociaż 
ma pani rację. Różnica czasu i obo-
wiązków pomiędzy byciem radnym 
a byciem Przewodniczącym Rady 
Powiatu jest duża i to trochę przerosło 
moje wyobrażenie. Nie jestem jednak 
tu wyjątkiem. Większość ludzi nie zda-
je sobie sprawy z ogromu zadań wyni-
kających z pełnienia mandatu radnego, 
przewodniczącego poszczególnych 

komisji a co dopiero przewodniczące-
go całej rady. Chyba każdy, kto wchodzi 
w ten świat samorządowy, szybko zdaje 
sobie sprawę, że angażować się trzeba 
mocniej niż wydaje się, gdy obserwuje 
się ten samorząd z zewnątrz.
– Czas potrzebny do wykonania 
należycie mandatu to jedno ale 
sam zakres tematów jakie trafiają 
pod obrady i dyskusję radnych 

jest ogromny. Czy tak Pan sobie 
wyobrażał tą pracę?
- Myślę, że bardzo tu nie odbiegałem 
wiedzą od większości mieszkańców. 
Niektórzy pewnie wiedzą, ale wielu 
ludzi nie zdaje sobie jednak sprawy jak 
dużo ważnych decyzji podejmowanych 
jest przez samorządy lokalne. I dobrze, 
że decyzje te są podejmowane właśnie 
tu na dole, lokalnie. Bo kto inny ma 
lepiej wiedzieć co w danej społecz-

ności jest najbardziej potrzebne. Nie 
zapominajmy też o tym, jak ważną 
rolę w samorządzie odgrywa opozycja 
ponieważ wiele dobrych decyzji udaje 
się wypracować poprzez dialog i spór 
merytoryczny. Wartością bezcenną jest 
nauka, jaka z tego płynie. Radny ciągle 
się uczy, a jeśli pełni funkcje w Radzie 
czy Zarządzie to ma przyspieszony 
kurs...

– Czy jako wieloletni mieszkaniec 
zielonki, miasteczka będącego 
swoistą, zamkniętą enklawą, 
chciałby Pan coś zmienić w swoim 
mieście?
– W Zielonce jest zielono i niech 
tak pozostanie jak najdłużej. Jako 
mieszkaniec Zielonki życzyłbym sobie 
dobrego zarządzania, bo w ostatnim 
czasie różne rzeczy się słyszało choćby 
o zadłużeniu miasta. Życzyłbym sobie 
nowoczesnych szkół. Jak popatrzymy 
choćby na sąsiednie Ząbki, gdzie 

oddano właśnie do użytku nowoczesną 
szkołę za kwotę około 50 milionów zł. 
która powstała w ciągu roku, to widać, 
jak wielkiej odwagi i odporności wyma-
ga praca włodarza miasta czy gminy.
Myślę, że nikt, kto dopiero zaczyna 
pracę w samorządzie nie zdaje sobie 
sprawy z tego, jak często trzeba zmie-
rzyć się z krytyką. Trzeba się zmierzyć 
z tym, że nierzadko sprawy wyglą-
dające na proste z punktu widzenia 

przedsiębiorcy czy zwykłego miesz-
kańca, już z poziomu samorządu są 
bardzo trudne do zrealizowania, a 
nieraz wręcz niewykonalne, bo wykra-
czają poza zakres zadań, które dany 
samorząd ma przypisane. Dobrym 
przykładem jest tu droga wojewódzka 
przecinająca Ząbki, Zielonkę, Kobył-
kę, Wołomin i kolejne gminy. Od lat 
czekamy na jej rozbudowę, na dwa 

pasy ruchu, ale tego zadania nie mogą 
wziąć na siebie gminy czy powiat, bo 
to droga zarządzana przez marszałka 
województwa. Z jakiegoś powodu ta 
rozbudowa od lat nie może ruszyć...
– nie wiem czy zechce Pan od-
powiedzieć na takie może nieco 
nietypowe pytanie: - Czy ta no-
minacja to dla Pana początek 
politycznej drogi?
– Nie boję się odważnych decyzji. 
O czym świadczy chociażby decyzja 
o ubieganiu się o mandat radnego 

w mojej rodzinnej sytuacji. Mając 
siedmioro dzieci też nie można 
narzekać na brak zajęć. Świadczy o 
tym również moja ostatnia decyzja o 
przyjęciu funkcji przewodniczącego 
Rady, bowiem zanim odbędzie się 
w takiej sprawie głosowanie, trzeba 
wyrazić zgodę na kandydowanie. A 
poza tym, czy samorząd to już nie 
jest polityka?

Rozmawiała Teresa Urbanowska

– Nie boję się odważnych decyzji. O czym świadczy 
chociażby decyzja o ubieganiu się o mandat radnego 

w mojej rodzinnej sytuacji. Mając siedmioro dzieci 
też nie można narzekać na brak zajęć. Świadczy o 

tym również moja ostatnia decyzja o przyjęciu funkcji 
przewodniczącego Rady, bowiem zanim odbędzie 

się w takiej sprawie głosowanie, trzeba wyrazić 
zgodę na kandydowanie. A poza tym, czy samorząd 

to już nie jest polityka? – mówi Adam Pietrzak, nowy 
przewodniczący Rady Powiatu Wołomińskiego

Mam świadomość, 
jakiego zadania 
się podjąłem

- Jestem do dyspozycji mieszkańców – mówi Adam Pietrzak, radny powiatowy  
z Zielonki, który objął kilka tygodni temu funkcję Przewodniczącego Rady Powia-
tu Wołomińskiego zastępując rezygnującego z funkcji Roberta Perkowskiego. 


